



ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

„Students. Building. Chances.“

Unter diesem Motto engagieren wir uns als Hochschule am KIT seit 20 Jahren in der weltweiten Entwicklungszusammenarbeit.

Unser Ziel ist es, gemeinsam mit Menschen in wirtschaftlich, sozial oder politisch benachteiligten Regionen durch die Realisierung von Ingenieurprojekten neue Perspektiven zu schaffen, indem wir ihren individuellen Herausforderungen mit nachhaltigen Lösungen begegnen.





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

Projekte in 5 Themenbereichen

Bildung, Wasser, Energie,
Gesundheit und Infrastruktur.



Dazu zählen der Bau von
Schulgebäuden, die Planung und
Umsetzung von Wasserversorgungs-
und Filtersystemen, die
Bereitstellung von Strom aus
Wasser- und Solarkraft sowie
der Aufbau sanitärer
Anlagen und
Krankenstationen.





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

Zusammenarbeit

Besonderen Wert legen wir auf eine enge Kooperation mit lokalen Partnerorganisationen.

Aktuell sind wir in Peru, Haiti, Gambia, Uganda, Ghana und Nepal aktiv.

Projekte entstehen immer im Austausch auf Augenhöhe und werden vollständig in die lokalen Strukturen integriert, um die Eigenständigkeit zu fördern.



BESSer@KIT





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

Lernen durch Engagement

Unsere Mitglieder sensibilisieren sich für globale Zusammenhänge, stärken ihr interkulturelles Verständnis und hinterfragen in Workshops kritisch ihre Denk- und Handlungsmuster.

In interdisziplinären Teams ergänzen sie ihre theoretischen Kenntnisse durch praktische Erfahrungen und sammeln wertvolle Kompetenzen im Projektmanagement sowie in ersten Führungspositionen. Auf diese Weise verbinden wir technisches Wissen mit gesellschaftlichem Engagement und globaler Verantwortung.





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.



Du bist interessiert?
schreibe uns an
Kontakt@ewb-karlsruhe.de
oder
besuche





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

"Students. Building. Chances."

Under this motto, we at KIT have been committed to global development cooperation for 20 years.



Our goal is to create new perspectives together with people in economically, socially, or politically disadvantaged regions by implementing engineering projects that address their individual challenges with sustainable solutions.





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

5 areas of projects

Education, Water, Energy, Health, and
Infrastructure.



This includes the construction of school buildings, the planning and implementation of water supply and filtration systems, the provision of electricity from hydropower and solar energy, as well as the development of sanitary facilities and medical stations.





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

Collaboration

We place particular value on close cooperation with local partner organizations.

Currently, we are active in Peru, Haiti, Gambia, Uganda, Ghana, and Nepal.

Projects are always developed through dialogue on equal footing and are fully integrated into local structures to promote autonomy.





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.

Learning through Involvement

Our members become more aware of global interconnections, strengthen their intercultural understanding, and critically reflect on their thought and behavior patterns in workshops.

In interdisciplinary teams, they complement their theoretical knowledge with practical experience and gain valuable skills in project management as well as in initial leadership roles. In this way, we combine technical expertise with social commitment and global responsibility.



BESSer@KIT





ENGINEERS
WITHOUT BORDERS
KARLSRUHE INSTITUTE OF TECHNOLOGY E.V.



Are you interested?
Contact us via e-mail
Kontakt@ewb-karlsruhe.de

or visit our website

